
  

Trăiește cu tărie și curaj! 

 

Nu ești niciodată singur.  Fie că ai o zi sau 

30 de ani de credință creștină, acest 

adevăr este valabil pentru toate provocările 

pe care ni le aduce viața.  Află cum să 

accepți în mod eficient ajutorul lui 

Dumnezeu în acest plan.  Extras din cartea 

„Din afara acestei lumi: Ghidul unui creștin 

pentru dezvoltare și scop” (Titlu original: 

„Out of This World: A Christian’s Guide to 

Growth and Purpose”) de David J. Swandt 
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„Nu ești niciodată singur” 

 

Se spune adesea că viața este constituită 

dintr-o serie de urcușuri și coborâșuri, 

momente de bucurie și promisiune, 

amestecate cu perioade de provocare și 

îndoieli. Viața nu este doar o urcare 

constantă spre vârf; mai degrabă, este o 

călătorie constituită din munți și văi. Toți 

oamenii, credincioși și necredincioși 

deopotrivă, trec prin urcușurile și 

coborâșurile vieții. 

 

Însă, în calitate de creștini, avem o 

promisiune incredibilă din partea lui 

Dumnezeu că nu vom fi nevoiți niciodată 

să înfruntăm singuri văile vieții. Iată 

cuvintele lui încurajatoare pentru noi: 

 

„Fiţi tari şi curajoşi.   Nu vă temeţi, nu vă 

îngroziţi, nici nu vă spăimântaţi de ei, că 

Domnul Dumnezeul tău va merge El Însuşi 

cu tine şi nu se va depărta de tine, nici nu 

te va părăsi". Deuteronomul 31:6 

 



Adevărul este că avem nevoie de prezența 

lui Dumnezeu, atât în perioadele de 

provocare, cât și în cele de succes. Știind 

că Dumnezeu este alături de noi, putem 

înfrunta fiecare provocare ca o punte 

înspre succes, mai degrabă decât o 

coborâre înspre disperare. 

 

Niciun munte nu este prea înalt și nicio 

vale nu este prea adâncă, încât Dumnezeu 

să nu ne poată însoți. Indiferent de 

circumstanțele noastre, Dumnezeu este 

loial și este întotdeauna alături de noi. 

  



   

„Dumnezeu a venit la tine!” 

 

Promisiunea vieții eterne este un rezultat al 

faptului că Dumnezeu a venit la noi, mai 

degrabă decât că omenirea a încercat să-L 

caute și să-L găsească pe Dumnezeu într-

un loc îndepărtat. 

 

Încă de la începutul timpului, Dumnezeu 

ne-a iubit pe fiecare dintre noi cu dragoste 

necondiționată și eternă. Intenția sa inițială 

a fost de a avea o relație puternică și vie 

cu fiecare dintre noi. Cu toate acestea, 

atunci când Adam și Eva nu L-au ascultat 

pe Dumnezeu în Grădină, păcatul lor a 

creat o barieră între noi și Dumnezeu. Am 

fost despărțiți definitiv de El. 

 

În loc să ne permită să rămânem despărțiți 

de El, Dumnezeu a pus în mișcare un plan 

perfect pentru restabilire - un plan condus 

de dragostea și mila Lui infinite față de noi. 

Obiectivul planului Său este de a restabili 

complet chiar și cele mai intime aspecte 

ale relației Lui cu omenirea, așa cum au 



existat înainte ca Adam și Eva să 

păcătuiască. 

 

Cu peste 2.000 de ani în urmă, Dumnezeu 

Și-a trimis Fiul pe pământ, pentru a 

îndepărta bariera provocată de păcat și 

pentru ca mântuirea să fie disponibilă 

pentru toată lumea. 

 

„Căci Dumnezeu aşa a iubit lumea, încât 

pe Fiul Său Cel Unul-Născut L-a dat ca 

oricine crede în El să nu piară, ci să aibă 

viaţă veşnică. Căci n-a trimis Dumnezeu 

pe Fiul Său în lume ca să judece lumea, ci 

ca să se mântuiască, prin El, lumea.” Ioan 

3:16-17 

 

Prin moartea și învierea Sa, Iisus a plătit 

complet în numele nostru pentru păcat și a 

eliminat bariera dintre noi și Dumnezeu. 

Această iertare este disponibilă pentru toți 

cei care Îl primesc pur și simplu ca 

Mântuitor. 

 

Însă acesta a fost doar începutul. Înainte 

ca Iisus să-Și fi încheiat timpul pe pământ 

pentru a Se alătura Tatălui Său în Rai, El 

le-a descris discipolilor Săi un alt element 



important al planului mai larg al lui 

Dumnezeu pentru a readuce complet 

omenirea la El: 

 

„În casa Tatălui Meu (Raiul) multe locaşuri 

sunt. Iar de nu, v-aş fi spus.   Mă duc să vă 

gătesc loc.   Şi dacă Mă voi duce şi vă voi 

găti loc, iarăşi voi veni şi vă voi lua la Mine, 

ca să fiţi şi voi unde sunt Eu.” Ioan 14:2-3 

 

Nu doar că Dumnezeu L-a trimis pe Iisus 

să îndepărteze bariera păcatului, ci, într-o 

zi din viitor, Iisus va reveni pentru a-i duce 

pe toți credincioșii „acasă”, să fie cu El 

pentru totdeauna. 

 

  



   

„Ambasadorul raiului - Duhul 

Sfânt” 

 

Un ambasador este un reprezentant oficial 

al unui guvern, trimis într-o altă țară pentru 

a trăi printre oamenii acesteia, pentru a 

îndeplini o misiune de pace și bunăvoință. 

El își îndeplinește datoriile cu autoritatea, 

generozitatea și resursele guvernului pe 

care îl reprezintă. Cu cea mai mare 

încredere acordată lui, își îndeplinește 

scopul cu demnitate și până la final. 

 

În multe privințe, misiunea Duhului Sfânt 

seamănă cu cea a unui ambasador al 

Raiului. Duhul Sfânt întrupează toată 

autoritatea, puterea și resursele lui 

Dumnezeu și exprimă și dezvăluie iubirea 

lui Dumnezeu față de fiecare persoană de 

pe pământ prin prezența și lucrarea Sa. 

 

Când timpul lui Iisus alături de discipolii Săi 

se apropia de sfârșit, El le-a spus că nu vor 

rămâne singuri după ce va pleca. Le-a 

spus despre Cel ce va fi trimis în locul Lui 

să fie alături de ei, să-i ghideze, să-i 



învețe, să-i liniștească și să-i călăuzească - 

Duhul Sfânt. Iisus a spus: 

 

„Căci dacă nu Mă voi duce, Mângâietorul 

(Duhul Sfânt) nu va veni la voi, iar dacă Mă 

voi duce, Îl voi trimite la voi.” Ioan 16:7 

 

După ce lucrarea lui Iisus pe pământ a fost 

finalizată, El L-a trimis pe Duhul Sfânt să 

fie alături de noi în locul său până când va 

reveni. Duhul Sfânt oferă călăuzire, 

conducere, alinare și sfaturi pe parcursul 

vieților noastre. Iisus L-a descris pe Duhul 

Sfânt astfel discipolilor Săi: 

 

„Dar Mângâietorul, Duhul Sfânt, pe Care-L 

va trimite Tatăl, în numele Meu, Acela vă 

va învăţa toate şi vă va aduce aminte 

despre toate cele ce v-am spus Eu.” Ioan 

14:26 

 

Prezența lui Dumnezeu este alături de noi 

azi, sub forma Duhului Sfânt și El lucrează 

în mod activ în lumea noastră și în viețile 

noastre. 

  



   

„Misiunea Lui este personală” 

 

De la începutul creației, Duhul Sfânt a fost 

prezent, locuind printre noi timp de mai 

multe generații. 

 

„Şi pământul era netocmit şi gol. Întuneric 

era deasupra adâncului şi Duhul lui 

Dumnezeu Se purta pe deasupra apelor.”   

Facerea 1:2 

 

Dar abia când Iisus Și-a finalizat lucrarea 

pe cruce, prezența Duhului Sfânt a devenit 

personală și intimă pentru fiecare 

credincios. Iisus le-a spus discipolilor Săi 

înainte să moară că Duhul Sfânt este 

prezent printre ei, dar încă nu trăiește 

printre ei. 

 

Duhul Adevărului (Duhul Sfânt), pe Care 

lumea nu poate să-L primească, pentru că 

nu-L vede, nici nu-L cunoaşte;   voi Îl 

cunoaşteţi, că rămâne la voi şi în voi va fi!   

Nu vă voi lăsa orfani: voi veni la voi.” Ioan 

14:17-18 



 

Promisiunea lui Iisus de mângâiere pentru 

discipolii Lui, chiar înainte de moartea Sa, 

a fost că El va fi alături de ei în continuare, 

spiritual, prin Duhul Sfânt, care va fi 

prezent în viețile lor. Lucrarea pe care a 

început-o Iisus continuă în viețile noastre 

prin Duhul Sfânt. Dumnezeu Îl folosește pe 

Duhul Sfânt în noi pentru a face patru 

lucruri: 

 

1. Transformă mântuirea într-o realitate 

personală. 

2. Ne dă posibilitatea de a trăi victorioși. 

3. Construiește caracterul creștin pentru a 

ne ajuta să ne dezvoltăm. 

4. Face toate lucrurile pentru binele nostru. 

  



   

„Transformă mântuirea într-o 

realitate personală” 

 

Deși Iisus a fost cel care a plătit pentru 

mântuirea noastră, prezența lui Dumnezeu 

prin Duhul Sfânt este cea care transformă 

mântuirea într-o realitate personală pentru 

toți cei care o vor primi. Iisus a clarificat că 

nu primim pur și simplu mântuirea atunci 

când ne naștem. Există o renaștere 

spirituală care trebuie să aibă loc, una pe 

care doar Duhul Sfânt o poate semna. 

 

Iisus a răspuns: „Adevărat, adevărat zic ţie: 

De nu se va naşte cineva din apă (naștere 

naturală) şi din Duh (reînnoire spirituală), 

nu va putea să intre în împărăţia lui 

Dumnezeu.   Ce este născut din trup, trup 

este; şi ce este născut din Duh, duh este.” 

Ioan 3:5-6 

 

În momentul în care cineva Îl primește pe 

Hristos în viața sa, invocă reînnoirea 

spirituală în interiorul său, ceea ce duce la 

eliminarea completă a pedepsei pentru 

păcat din viața sa. 



 

În plus, Duhul Sfânt lucrează în viețile 

necredincioșilor pentru a dezvălui 

dragostea incredibilă a lui Dumnezeu 

pentru ei. Iisus a spus 

 

„Iar când va veni Mângâietorul (Duhul 

Sfânt), pe Care Eu Îl voi trimite vouă de la 

Tatăl, Duhul Adevărului, Care de la Tatăl 

purcede, Acela va mărturisi despre Mine.”  

Ioan 15:26 

 

În prezent, Duhul Sfânt continuă această 

misiune minunată de a face cunoscută 

dragostea lui Dumnezeu, prin vestirea lui 

Iisus, dragostea personificată a lui 

Dumnezeu și tot ceea ce reprezintă El atât 

pentru credincioșii, cât și pentru 

necredincioșii din lumea noastră. 

 

  



   

„Ne dă posibilitatea de a trăi 

victorioși” 

 

Fără instrumentele potrivite, chiar și cele 

mai simple sarcini pot deveni copleșitoare. 

De exemplu, e ușor să scoți un șurub cu o 

șurubelniță electrică, dar e mult mai 

obositor și dificil fără aceasta. 

 

Una dintre prioritățile principale ale lui 

Dumnezeu este să ne ofere instrumentele 

potrivite în viață. Fie că este înțelepciunea 

de a lua o decizie importantă, voința de a 

renunța la un obicei rău sau chiar credința 

și încrederea suplimentare pentru a face 

față cu încredere unei situații imposibile, 

Dumnezeu ne echipează cu loialitate cu 

elementele de care avem nevoie pentru a 

trăi o viață împlinită și binecuvântată. 

 

„Cei tineri se obosesc, îşi risipesc puterile 

şi vitejii luptători vor putea să se clatine; 

Dar cei ce nădăjduiesc întru Domnul vor 

înnoi puterea lor,   le vor creşte aripi ca ale 

vulturului; vor alerga şi nu-şi vor slei 



puterea, vor merge şi nu se vor obosi.” 

Isaia 40:30-31 

 

Când ne punem speranța în El, primim 

acces la un set nelimitat de instrumente 

pentru a ne echipa pentru tot ceea ce 

urmează să întâmpinăm. Atunci când 

primim forță de sus, trăim victorioși! 

  



    

„Construiește caracterul creștin 

pentru a ne ajuta să ne 

dezvoltăm” 

 

Caracterul lui Dumnezeu nu este ceva ce 

pur și simplu primim odată cu mântuirea, ci 

este învățat și dezvoltat de-a lungul 

timpului. A ne ajuta să ne construim un 

caracter similar lui Hristos este unul dintre 

scopurile principale ale lui Dumnezeu. 

Duhul Sfânt ne ajută să devenim mai 

asemănători lui Iisus, construind și 

dezvoltând caracterul Lui în noi. Biblia 

numește acest lucru Roada Duhului. 

 

„Iar roada Duhului este dragostea, bucuria, 

pacea, îndelungă - răbdarea, bunătatea, 

facerea de bine, credinţa, blândeţea, 

înfrânarea, curăţia;   împotriva unora ca 

acestea nu este lege.” Galateni 5:22-23 

 

În mijlocul provocărilor, uneori încercăm să 

depășim adversitățile prin propriile forțe. 

Făcând acest lucru, putem chiar să fim 

tentați să ne compromitem caracterul 

creștin pentru a depăși dificultățile sau să 



„luăm o scurtătură”. Dar atunci când 

invocăm puterea Duhului Sfânt, El ne ajută 

să rămânem pe traiectorie cu integritate, 

adevăr și onestitate, indiferent de 

circumstanțe. 

 

În timpul perioadelor de succes, aceleași 

standarde biblice ar trebui să rămână 

intacte. Mândria egoistă și aroganța sunt în 

conflict direct cu caracterul creștin pe care 

Dumnezeu vrea să-l dezvoltăm în viețile 

noastre. De fapt, umilința este o cerință 

pentru fiecare creștin, pentru a continua să 

primească susținerea lui Dumnezeu. 

 

„Fericiţi cei blânzi, că aceia vor moşteni 

pământul.” Matei 5:5 

 

Pe măsură ce ne confruntăm atât cu 

provocări, cât și cu succes în ceea ce 

privește caracterul nostru similar lui 

Hristos, începem să ne dezvoltăm pe 

drumul nostru alături de Dumnezeu. Chiar 

începem să recunoaștem că acționând 

pentru Roada Duhului, acționăm spre 

binele suprem și în cinstea Lui. Cu cât ne 

dezvoltăm mai mult pe calea noastră 

alături de Dumnezeu, cu atât Dumnezeu 



ne poate încredința binecuvântări mai mari 

în viețile noastre! 

 

  



 

„Face toate lucrurile pentru 

binele nostru.” 

 

Dumnezeu controlează totul, în fiecare 

zonă a vieților noastre. El este perfect 

capabil să organizeze orice circumstanțe 

pentru a acționa în beneficiul nostru în 

calitate de credincioși. 

 

„Şi ştim că Dumnezeu toate le lucrează 

spre binele celor ce iubesc pe Dumnezeu, 

al celor care sunt chemaţi după voia Lui.”   

Romani 8:28 

 

El este mai mult decât capabil să 

gestioneze chiar și cele mai complicate 

provocări ale vieții și ne va ghida spre 

împlinirea planului Său pentru viețile 

noastre. Pur și simplu vrea să avem 

încredere în El să facă acest lucru. 

 

„Încrede-te în Domnul din toată inima ta şi 

nu te bizui pe înţelepciunea ta. 

Recunoaşte-L în toate căile tale şi El îţi va 

îndrepta cărările.” Proverbe 3:5-6 



 

A ne pune credința în Dumnezeu nu 

înlocuiește responsabilitatea personală și 

buna gestionare. Mai degrabă, 

responsabilitatea personală și încrederea 

în El merg mână în mână. Atunci când ne 

îndeplinim partea, Dumnezeu este 

întotdeauna loial să-Și îndeplinească 

partea Sa și să ne conducă în mod eficient. 

 

În multe cazuri, conducerea lui Dumnezeu 

ia forma unor „uși” care se deschid și se 

închid în anumite circumstanțe. De alte 

dăți, situațiile prin care trecem necesită 

intervenția divină a lui Dumnezeu pentru a 

ne vindeca, pentru a face o minune sau 

pentru a realiza ceva ce altfel ar fi 

imposibil. 

 

„Dar Iisus, privind la ei, le-a zis: La oameni 

aceasta e cu neputinţă, la Dumnezeu însă 

toate sunt cu putinţă.”  Matei 19:26 

 

Fie că este vorba despre o boală 

incurabilă, o criză financiară sau chiar 

pierderea neașteptată a unei persoane 

dragi, Dumnezeu este prezent și poate 

acționa supranatural în aceste momente. 



 

Dumnezeu este un specialist în a 

transforma o tragedie într-un triumf și o 

dificultate într-o bucurie prin intermediul 

Duhului Sfânt. Nu te îndoi niciodată că 

Dumnezeu este încă în „domeniul 

miracolelor” în prezent. Dumnezeu poate 

interveni în orice situație imposibilă! 


